
Zápis z jednání Legislativní komise Akademického senátu MU (LK AS) 

ustavené Akademickým senátem MU (AS MU) ve volebním období 2021-2024 

 

Termín konání: pondělí 27. 5. 2024 ● 17:00-17:40 ● Malá zasedací místnost RMU + MS 

Teams 

Přítomni: Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D.; RNDr. Milan Baláž, Ph.D.; JUDr. Veronika 

Smutná, Ph.D.; Mgr. Damir Solak; Mgr. Daniel Jirků; PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D.; Mgr. 

Ing. Ondřej Špetík, Ph.D.; Bc. Jakub Šárník; Mgr. Tina Mizerová; Mgr. Natália Antalová; 

Mgr. et Mgr. Bc. Jan Novák; Mgr. Kateřina Holíková 

Omluveni: doc. RNDr. Vlastislav Dohnal, Ph.D. 

Nepřítomni: Mgr. Martin Vrubel, Ph.D. 

 

Hosté:  

RMU:  prof. JUDr. Radim Polčák, Ph.D. (prorektor pro rozvoj, legislativu a 

informační technologie MU) 

 FSS:  prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. (děkan FSS) 

  Bc. Tomáš Vojtíšek (předseda AS FSS) 

 

1. Úvod 

2. Volební řád Akademického senátu Fakulty sociálních studií MU 

3. II. Změna Statutu Lékařské fakulty MU 

4. Různé 

 

1) Úvod 

Předsedkyně LK pozdravila přítomné a konstatovala komisi usnášeníschopnou. Poté se 

přistoupilo k prvnímu bodu.  

 

2) Volební řád Akademického senátu Fakulty sociálních studií MU 

 Bod představil děkan Balík. Konstatoval, že formálně jde o nový Volební řád, ale 

fakticky se jedná o novelu. Na základě výzvy SK AS a jejího předsedy byla předložena úprava, 

která reaguje na změny volební aplikace. Byly definitivně odstraněny možnosti nedigitálního 

oznamování kandidatury. Došlo tedy k úplné implementaci změn, které přijal AS MU. Proběhly 

předběžné konzultace s dr. Balážem a všechny připomínky jsou zapracovány. Předpis byl 

předložen v řádné lhůtě a jednomyslně schválen AS FSS. 



 Dr. Baláž následně předpis představil z pohledu zpravodaje. Uvedl, že došlo 

k zapracování všech připomínek z jeho strany, a tedy nevidí žádný legislativní problém. Bc. 

Vojtíšek následně doplnil, že byl předpis zpřístupněn akademické obci fakulty v řádné lhůtě 7 

dnů. 

 

Diskuse: 

Mgr. Solak: Chtěl by vznést obsahovou připomínku, která se týká řešení stížností a konkrétně 

odvolání se proti stížnosti. Má za to, že dle textace Volebního řádu by v určitých případech o 

odvolání proti stížnosti rozhodoval nový senát, tedy orgán, vůči kterému je stížnost vedena, a 

v případě soudního přezkumu by to mohlo tvořit problém.  

Děkan Balík: Má za to, že se nejedná o legislativní problém, nejde o rozpor s legislativou., a 

tím pádem není dán mandát Legislativní komise předpis rozporovat. 

Dr. Baláž: Považuje za dobrou příležitost při zasedání na tyto drobné problematiky upozornit, 

avšak nepovažuje to za důvod k neschválení. 

Předsedkyně Smutná: Z jejího pohledu při činnosti Legislativní komise záleží, jestli je 

posuzován univerzitní nebo fakultní předpis. Nezákonnost je jasná, ale jinak je třeba být 

umírněný při posuzování obsahu fakultních předpisů, aby se nezasahovalo do autonomie 

fakult.  

Děkan Balík: Souhlasí a přiklání se k roli Legislativní komise, která řeší a hlídá zákonnost.  

Předsedkyně Smutná: Shrnula, že v předpisu může být teoreticky problematické ustanovení, 

ale rozpor se zákonem zde není.  

Dr. Špetík: Chtěl by dodat, že nesouhlasí s Mgr. Solakem, že by vůbec mohlo dojít k nějakému 

reálnému problému souvisejícímu se soudním řízením. 

 

LK AS MU doporučuje AS MU schválit Volební řád Akademického senátu FSS 

Masarykovy univerzity bez výhrad.  

Pro: 12, Proti: 0, Zdržel/a se: 0 

 

Omluvila se Mgr. Antalová 

 

3) II. Změna Statutu Lékařské fakulty MU 



Bod představila předsedkyně Smutná. Dr. Koščík následně představil předpis z pohledu 

zpravodaje. Konstatoval, že vzhledem široké struktuře LF dochází několikrát do roka k různým 

změnám, ať už se jedná o změnu názvu, slučování pracovišť nebo zakládání nových. Proto by 

tedy bylo vhodnější, aby změna organizační struktury nebyla vedena jako změna vnitřního 

předpisu. Text je shodný se stávajícím předpisem Organizační struktura fakulty, mění se pouze 

jeho umístění. Nyní bude veden jako samostatný článek a výčet pracovišť jako samostatná 

příloha. Věcně se tedy nemění nic, protože o všech změnách pracovišť bude rozhodovat AS 

LF. Doplnil, že předpis byl předložen v řádném termínu, byl projednán Legislativní komisí LF 

a schválen AS LF, text byl předložen 10 dní dopředu a zpřístupněn akademické obci fakulty.   

Diskuse:  

Dr. Špetík: Vznesl dotaz, zda došlo či nedošlo k formálnímu zrušení organizačního řádu.  

 

Po diskuzi LK dospěla k závěru, že ano. 

 

LK AS MU doporučuje AS MU schválit II. Změnu Statutu Lékařské fakulty Masarykovy 

univerzity bez výhrad.  

Pro: 11 Proti: 0, Zdržel/a se: 0 

 

4) Různé 

Předsedkyně Legislativní komise poděkovala přítomným, vč. pror. Polčáka, za uplynulou 

spolupráci, přidal se k ní též pror. Polčák. 

 

Zasedání LK AS MU ukončeno 17:40. 

 

 

Zapsala: Marie Hynková 

Ověřila: Veronika Smutná 

 


